
O vlkoch v ovčom rúchu ( na základe Mt 7) –výklad na detskom karnevale 20.2. 2011 
 
Na karneval sme  všetci prišli s nejakou maskou. Masku si dávame preto, aby sme vyzerali 
ako niekto, kto v skutočnosti nie sme, ale v danej chvíli chceme alebo sa nám hodí byť 
niekým iným. Môže sa stať, že s karnevalovou maskou nás ľudia na prvý pohľad ani poriadne 
nespoznajú, a v takomto „utajenom prestrojení “  sa potom dá zažiť mnoho zábavy. 
 
Aj v evanjeliách, aj keď nie priamo, sa spomínajú masky. Pán Ježiš Kristus v Mt 7, 15 hovorí 
o falošných prorokoch ako o vlkoch v ovčom rúchu. Motív vlka, ktorý si oblieka ovčiu kožu, 
aby pred ovcami vyzeral dôveryhodnejšie a mohol sa k nim priblížiť aby ich zožral, je veľmi 
starý a spomína sa aj v Ezopových bájkach. Neviem, či Pán Ježiš Kristus mal na mysli práve 
Ezopovu bájku a vlkovi v ovčej koži, ale použil to ako vhodný príklad pre nás ľudí, aby sme 
pochopili niečo dôležité.  
 
Varujte sa falošných prorokov, ktorí prichádzajú k vám v ovčom rúchu, ale vo 
vnútri sú draví vlci. Mt 7, 15 
 
Pán Ježiš Kristus nás varuje pred zlými falošnými zvodcami, ktorý na prvý pohľad vyzerajú 
ako zbožní veriaci ľudia, ale vo vnútri majú nečisté úmysly priviesť ľudí do poblúdenia 
a smrti. Taký ľudia boli v časoch Ježiša Krista a takí sú aj dnes. 
V boji proti nim nás Pán Ježiš upozornil na dôležitý spôsob ako ich spoznáme: 
 
Po ovocí poznáte ich. Či oberajú z tŕnia hrozno alebo z bodľačia figy?  Tak každý 
dobrý strom rodí dobré ovocie, ale planý strom rodí zlé ovocie. Nemôže dobrý 
strom donášať zlé ovocie, ani planý strom donášať dobré ovocie. Každý strom, 
ktorý nerodí dobré ovocie, vytnú a hodia do ohňa.  Tak teda po ovocí poznáte ich. 
       Mt 7, 16-20 
 
Teda ich úmysly spoznáme podľa ich skutkov a výsledkov ich snaženia. Môže po Božom 
prorokovi ostať poblúdené a rozvrátené kresťanské spoločenstvo? Môže Boží muž (žena) 
spôsobovať konflikty a vzbudzovať nenávisť medzi bratmi a sestrami v Kristu? Nie, to je 
dielo falošných prorokov. Ovocím Božích prorokov je obrátenie v Duchu Svätom a následné 
oľutovanie hriechov, ktoré vytryskne do pravého pokánia. Po pravom Božom služobníkovi 
ostáva pokoj a svornosť. 
 
Stať sa obeťou falošného proroka nie je však to najhoršie. Najhoršie zo všetkého je, ak sa tým 
falošným prorokom staneme sami. Nikto voči tomu nie sme imúnny.  
 
Pamätajme na Ježišove slová, ktoré jasne hovoria: 
 
Nie každý, kto mi hovorí: Pane, Pane! vojde do kráľovstva nebeského, ale ten, kto 
činí vôľu môjho Otca nebeského.   Mt 7, 21 
 
 
 
 Ján Petrovič 


